

DOI: 10.18572/1812-3783-2022-1-17-21

ОРГАНИЗАЦИОННО-ТАКТИЧЕСКИЕ ОСОБЕННОСТИ ПОЛУЧЕНИЯ ОБРАЗЦОВ ПОЧЕРКА ДЛЯ СУДЕБНЫХ ЭКСПЕРТИЗ

Купин Алексей Фёдорович,
инспектор управления научно-исследовательской деятельности
(Научно-исследовательского института криминалистики)
Главного управления криминалистики (Криминалистического центра)
Следственного комитета Российской Федерации,
доцент кафедры цифровой криминалистики
Московского государственного технического университета имени Н.Э. Баумана,
кандидат юридических наук, доцент
alexcrim@rambler.ru

В статье даны рекомендации по получению образцов почерка и подписи в разных следственных и экспертных ситуациях (в том числе в случаях, связанных с невозможностью решения вопроса об исполнителе рукописи по причинам недостаточного количества или непригодности сравнительного материала в распоряжении эксперта, проводившего первичную либо дополнительную экспертизу).

Ключевые слова: образцы почерка, оценка заключения эксперта, повторная судебная почерковедческая экспертиза.

ORGANIZATIONAL AND TACTICAL PECULIARITIES OF OBTAINING HANDWRITING SPECIMENS FOR FORENSIC EXAMINATIONS

Aleksey F. Kupin
Inspector of the Research Directorate (Research Institute of Criminalistics)
of the Chief Criminalistic Directorate (Criminalistic Center)
of the Investigative Committee of the Russian Federation
Associate Professor of the Department of Digital Criminalistics
of the Bauman Moscow State Technical University
PhD (Law), Associate Professor

This article the recommendations are given for obtaining handwriting and signature samples in various investigative and expert situations (including in cases related to the impossibility of resolving the issue of the performer of the manuscript for reasons of insufficient quantity or unsuitability of comparative material at the disposal of the expert who conducted the primary or additional examination).

Keywords: handwriting samples, evaluation of the expert's conclusion, repeated forensic handwriting examination.